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Vážení černovičtí spoluobčané,
dovolte mi, abych vám úvodem prvního čísla Černovin v no-

vém roce popřál vše dobré a vyjádřil naději, že rok 2017 bude
pro vás všechny i pro Černovice úspěšný.

V prosinci proběhlo poslední loňské zasedání Zastupitelstva
MČ Brno-Černovice, na kterém jsme schválili rozpočet městské
části na rok 2017. Součástí tohoto rozpočtu je také plán nákladů
a výnosů našich dvou vedlejších hospodářských činností – By-
tového odboru a Sociálního domu. Kompletní schválený rozpo-
čet najdete na jiném místě tohoto vydání Černovin.

Jak jsem již avizoval v minulém čísle, bylo prosincové zasedání
zastupitelstva prvním v historii Černovic, ze kterého byl radnicí
pořízen zvukový a obrazový záznam. Tento videozáznam najdete
na webových stránkách městské části (www.brno-cernovice.cz)
v sekci „Samospráva“, podsekci „Zastupitelstvo“. V pořizování
záznamů budeme samozřejmě pokračovat, což, jak věřím, ocení
zejména ti z vás, kteří z časových či jiných důvodů nemají mož-
nost účastnit se zasedání přímo.

Na prosincovém zastupitelstvu jsme také řešili téma, které se
týká bytové oblasti. Město Brno v současnosti připravuje nová
celoměstská pravidla pro přidělování obecních bytů. Tato celo-
městská pravidla tvoří rámec pro jednotlivé městské části, které

je pak konkretizují svými vlastními pravidly.
Černovické zastupitelstvo schválilo připo-
mínky k  tomuto návrhu nových celoměst-
ských pravidel. Naše připomínky rozporují
zejména dva instituty, které se v tomto návrhu
objevují. Jedná se především o povinné vyčle-
ňování tzv. dostupných bytů, které by podle
stávajícího návrhu města bylo možné přidělo-
vat i osobám, které mají aktuální dluh vůči
městu nebo městské části. S tímto přístupem
nesouhlasíme, neboť se domníváme, že by se
jednalo o nespravedlivé zvýhodňování oproti
drtivé většině žadatelů o byty, kteří mají své
závazky vůči městu, státu apod. řádně vyrovnány. Proto samo-
správa naší městské části tento návrh odmítla, stejně jako již dříve
odmítla zapojení Černovic do projektů tzv. sociálního začleňo-
vání (Rapid re-housing apod.), které jsou prosazovány částí ve-
dení města (zejm. hnutím Žít Brno) a které by s sebou nesly riziko
možného stěhování problematických osob do našich obecních
bytů. Zásadně také nesouhlasíme s tím, aby byly městské části
nuceny u nově uzavíraných nájemních smluv stanovovat ná-
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jemné v tzv. ekonomické výši, což by v případě Černovic pro bu-
doucí nájemníky znamenalo nárůst o cca 30–40 Kč za 1 m2 oproti
stávajícímu stavu. Nevidíme pro tento krok důvod, protože náš
Bytový odbor i při stávající výši nájemného hospodaří se ziskem
a takto získané finanční prostředky je možné investovat do oprav
a rozvoje bytového fondu. 

Jsem rád, že tyto připomínky, které jsou podle mých informací
velmi podobné připomínkám, které vznesla i velká část ostatních
městských částí, schválilo černovické zastupitelstvo významnou
většinou hlasů, konkrétně hlasy zastupitelů ČSSD, ANO, Čer-
novických patriotů, KDU-ČSL, KSČM a Sdružení nestraníků.
Nyní věřím, že námitky městských částí budou orgány města
řádně posouzeny a z velké části akceptovány a že výsledkem
budou všeobecně přijatelná nová celoměstská pravidla pro při-
dělování bytů.

Do Areálu zdraví na Kneslově ulici jsme před Vánoci nainsta-
lovali dva nové venkovní pingpongové stoly, které, jak pevně
doufám, oceníte zejména v jarních a letních měsících. Byl bych
rád, kdybychom zde ještě letos uspořádali malý černovický ama-

térský turnaj ve stolním tenisu. V Areálu zdraví můžete také stále
navštěvovat veřejné kluziště, jehož aktuální provozní dobu zve-
řejňujeme na jiném místě tohoto vydání. Dodávám, že je zde
možné využít i službu broušení a půjčování bruslí. V neděli 26.
2. 2017 se tu můžou zejména děti těšit na veselý karneval na ledě
na motivy kresleného „Ledového království“.

Buduje se též nový výběh pro psy nad Kneslovou ulicí. Mrazivé
počasí bohaté na sníh, které panovalo na konci loňského a za-
čátku letošního roku, nám bohužel zatím znemožnilo tuto akci
plně dokončit. Jakmile se počasí umoudří, budou do výběhu do-
plněny psí herní prvky, lavičky, bude opraven starý plot sousedící
s provizorní parkovací plochou a budou zaplněny otvory pod
vstupními brankami a oplocením výběhu, aby zejména menší
psi svým páníčkům z výběhu neutíkali.

Přeji vám všem příjemné strávení zbývajícího zimního času
a těším se na setkání na některé z nadcházejících černovických
akcí, třeba hned v sobotu 11. 2. 2017 v parku Řehořova, kdy pro-
běhne již druhý ročník Černovických vepřových hodů.

Váš starosta Pavel Blažík

pokračování ze str. 1

Milí přátelé, 
nový rok vždy znamená nový začátek, nové

vize a příval nové pracovní energie. Ať vám rok
se sedmičkou na konci přinese zdraví, lásku
a mnoho úspěchů. Budu moc ráda, když se
nám na radnici podaří vytvořit a realizovat pro
vás, černovické občany, spoustu potřebných
dobrých věcí a zajistit kvalitní a stabilní život
v naší městské části. Nesmíme zapomenout,
že základním článkem naší společnosti je rodi-
na, kterou je nutné podpořit a do které také

bude směřovat koncepce komunální politiky.
V tomto čísle zpravodaje vám nastíním, co nás v tomto roce

čeká a na co se můžete těšit.  
Mezi mé priority řadím především děti. Chci, aby pro ně Čer-

novice byly bezpečným domovem. Proto se v naší městské části
postupně opravují chodníky, stezky, instalují světla v parcích
a renovují dětská hřiště pro setkávání dětí i jejich rodičů. Jen
malé osobní ohlédnutí za odvedenou prací: na konci loňského
roku se opravil chodník a přístupové cesty do domů ve vnitro-
bloku v ulici Turgeněvova, v rámci projektu revitalizace nábřeží
řeky Svitavy se vybudovala cesta na ul. Zvěřinova a v MŠ El.
Krásnohorské se zhotovil nový povrch komunikace s namalo-
vaným dopravním hřištěm, na kterém si školáčci vyzkoušejí
jaké to je být v provozu. V roce 2017 se naše černovické děti
mohou těšit na projekt lesní pedagogiky (spolupracujeme na
něm s Lesy města Brna, a. s.) v novém lesoparku ve Starých
Černovicích. V naší městské části se nachází celkem 15 veřejných
hřišť, kde děti tráví volný čas po odchodu ze škol a školek. Tato
hřiště akutně čekají na změnu. Velmi mě potěšilo, že na pro-
sincovém zastupitelstvu převážná část kolegů zastupitelů pod-
pořila můj návrh navýšení položky na opravu venkovních hřišť
v našem rozpočtu na 1 mil. Kč. S realizací začneme hned v  jar-
ních měsících. A jaké hřiště se opraví jako první? Již nyní můžu
prozradit, že se bude jednat o klidné místo – park na ul. Bla-
touchová. V dalším čísle uvidíte konkrétní vizualizaci všech
plánovaných obnov venkovních hřišť a termíny prací. A které
další nedostatky nás nejvíc pálí? Hlavně chybějící osvětlení na
ul. Havraní a komunikace směrem k ZŠ Kneslova. V těchto pří-
padech si dovolím oslovit město Brno a požádat o možnou

finanční výpomoc.   
Za druhou nejvíce ohroženou a křehkou považuji skupinu

seniorů, která se neumí samostatně bránit. Úctu a respekt ke
stáří se snažím promítat do přátelské politiky a seniorských
programů. Pestrou nabídkou vytvořených příležitostí, které
jsou atraktivní pro různé skupiny seniorů, se je snažím povzbudit
k většímu zapojení do společnosti. Také v tomto roce vás, milí
senioři, čeká řada zájezdů, sportovní den a ještě více služeb,
o které jste projevili zájem. Bylo mou povinností iniciovat navý-
šení rozpočtu i pro oblast zkvalitnění péče o naše nejstarší obča-

pokračování na str. 3
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ny. Budete se moct těšit na komfortnější vybavení klubu. Na
další stránce tohoto zpravodaje pak najdete akce, které v rámci
Senior klubu pořádáme. Neváhejte se připojit do naší velké
rodiny. První zájezd uskutečníme už 9. února do Brodu nad
Dyjí, kde si v dílně společně vyrobíme krásné výrobky z kera-
miky. Už se na vás moc těším.  

Poslední skupinou jsou dospělí. Pořádáme pro ně a jejich
rodiny spoustu akcí, na kterých mají příležitost poznávat své
černovické sousedy. První takovou akcí je tradiční ples a hned
v únoru to budou oblíbené „Černovické vepřové hody“. A potaž-
mo v tomto roce na nás bude spousta společenských událostí
číhat na každém rohu. 

Svůj čas a energii jsem připravena v následujících měsících
věnovat vám a rozvoji naší městské části, našemu domovu. Před-
pokladem spokojeného života je odstraňování problémů, které
občany tíží v místě jejich bydliště. V minulém roce jsem se s vámi
setkávala nejen na diskuzích, ale i osobně na radnici. Jsem za to
ráda, protože jedině komunikace s vámi mi pomůže plnit vaše
přání a požadavky. Připomeňme si z loňska nové kontejnerové
stání na ul. Řehořova, čímž se podařilo získat o to více parkovacích
míst za obchodem na ul. Blatouchová. Ještě nám zbývá vytvořit
zpevněné místo pro společné kontejnerové stání na sklo aveškerý
tříděný odpad. Zintenzivnili jsme také vyjednávání o dalším

pokračování ze str. 2 pokračování rekonstrukce kruhového objezdu na ulici Char-
bulova s BKOM, a.s. To, že se tato záležitost neposouvá kupředu,
není chybou městské společnosti, města Brna či městské části,
ale z převážné části se jedná o jakousi nevoli v jednání směrem
k realizaci ze strany psychiatrické nemocnice a Ministerstva
zdravotnictví ČR. Na těchto institucích stojí rozhodnutí a svolení
k vyjasnění problematiky menší části pozemku před nemocnicí.
Doufám, že i v této záležitosti vám budu moci přinést co nejdříve
kladný výsledek. Vím, že obyvatele trápí špatný stav chodníků
ve spodním sídlišti, především v ulicích Přední, Kovácká, Bla-
touchová a El. Krásnohorské. Koncem minulého roku statutární
město Brno zahájilo zpracování záměru na rekonstrukci kana-
lizace avodovodu v těchto ulicích. Součástí opravy bude následná
celoplošná obnova povrchů (vozovka, parkovací stání, chodníky).
Naším požadavkem je samozřejmě také navýšení parkovacích
míst a vybudování chodníků. Věřím, že se po této realizaci a záro-
veň probíhající opravě na ul. Kovácké a Húskově bude lidem ve
spodním sídlišti žít přece jen o něco příjemněji. 

V tomto roce čeká černovickou radnici spousta úkolů. Já
osobně ale nebudu jen plnit své povinnosti, svou práci budu
dělat s potěšením a zodpovědně ke všem voličům. Vždyť služba
lidem je můj život. 

Klidné a pohodové dny roku 2017 vám přeje 
místostarostka Šárka Korkešová 

Vážení spoluobčané,
čas utíká, je po Vánocích a za chvíli budou děti dostávat vysvěd-

čení za 1. pololetí. Pro prvňáčky to bude premiéra, na kterou se
věřím společně s rodiči těší. S vysvědčením je spojeno opět i krátké
volno, tzv. pololetní prázdniny dne 3. 2. 2017. Leden byl vždy
spojen se zápisem dětí do 1. tříd. Pro nový školní rok 2017/2018
však dochází ke změnám, a děti se k zápisům do základních škol
budou připravovat až v měsíci dubnu. Podrobnosti tedy až v příš-
tím čísle Černovin. Rovněž i zápisy dětí do mateřských škol jsou
termínově posunuty. 

V prosinci Zastupitelstvo MČ Brno-Černovice schválilo roz-
počet na rok 2017 a jsem ráda, že do oblasti školství, která je
doufám si říci stále naší prioritou a výbornou vizitkou naší městské
části, byly schváleny finanční prostředky na provozní výdaje pro
ZŠ a MŠ. Opět jako jedna z mála městských částí přispíváme
dětem, respektive jejich rodičům na pobyt dětí na škole v přírodě.
Děti tuto aktivitu velmi vítají. Byla jsem se již několikrát za dětmi
podívat na různých místech a děti byly společně se svými učitel-
kami velmi spokojené a šťastné. Opět i letos se podívají na krásná
místa. 

V MŠ Elišky Krásnohorské, jak jsem psala v minulém čísle,
byly dokončeny pro děti hrací prvky, kterých si plně užijí v jarních

měsících. Myslím si, že dílo se podařilo a opět
se zvýšila úroveň školky. Ostatní školky věřím,
že nezůstanou opodál a i ony se dočkají nových
hracích prvků na svých zahradách. V ZŠ Kne-
slova budou mít děti z družiny možnost tuto
možnost vyzkoušet již také na jaře.

Při projednávání rozpočtu se nezapomnělo
ani na sportovní oddíly působící v Černovicích
a rovněž je podporována kultura ať už pro
Základní uměleckou školu či pro konání kul-
turních akcí pro děti i dospělé.

V prosinci se uskutečnilo pro děti v ZŠ Řeho-
řova divadelní představení. Byl to pohádkový příběh Sněhule
a Bambulína. Představení bylo úžasné, které podle ohlasů bavilo
i dospělé. Mrzí mě však, že jste se o tom nemohli dozvědět všichni,
neboť Česká pošta nám neroznesla v některých částech Černovic
náš zpravodaj. Výtěžek ve výši 3 000 Kč ze vstupného byl poskytnut
Nadaci pro Matěje. Tuto částku jsem osobně s panem starostou
a mojí kolegyní Mirkou Wildmannovou předala rodičům Matěje.
Při této návštěvě jsme navštívili i osobně Matěje, kterému všichni
přejeme jen to nej. Pro Matěje se také dne 19. 1. 2017 uskutečnil

pokračování na str. 4
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benefiční koncert s Romanem Horkým, kapelou Bounty a Přístav
v kulturním centru Sýpka v Medlánkách. 

Nový rok s sebou nese i spoustu nových plánů a nápadů. Je
zpracována studie rekonstrukce sportovního hřiště při ZŠ Řeho-
řova, které by již také potřebovalo opravit. Uvažujeme i o zřízení
hřiště pro streetball v parku na Řehořově v blízkosti ZŠ. Znalí
Černovičáci si jistě pamatují, že tam kdysi bývalo asfaltové hřiště
se 2 koši (ty tam stojí dodnes). Můj nápad je vytvořit softový
povrch, který by sloužil nejenom pro streetball, ale i pro menší
děti, které by si tam mohly zaskákat panáka, zahrát twister či
vyzkoušet skok do dálky z místa. S těmito povrchy máme velmi
dobré zkušenosti ve školkách. Pro rodiče dětí navštěvující ZŠ
Řehořova při vyzvedávání ze školní družiny by jistě bylo přínosem
vybudování přístřešku. Jsem s přípravou teprve na začátku. Návrh
je již zpracován, ale musíme ověřit ( podmínky požárně bezpeč-
nostního hlediska), zda by vše splňovalo normy. A v neposlední
řadě rovněž sehnat dostatek finančních prostředků.

Rovněž se připravuje již tradiční sportovně společenská akce
spojená s vyhlášením nejlepších sportovců Černovic. Sportovní
komise v měsíci březnu projedná jednotlivé návrhy od sportovních
oddílů. 

Velmi úspěšně proběhl již tradiční Ples Zastupitelstva a touto
cestou bych chtěla poděkovat všem přítomným za vytvoření úžas-
né atmosféry, všem účinkujícím a v neposlední řadě sponzorům,
kteří nám na tuto akci přispěli. 

V oblasti bytové politiky po novém roce byly opět zahájeny
práce na modernizaci bytových jader na ulici Krausova. Ve schvá-
leném plánu nákladů a výnosů na rok 2017 jsou vypsány akce,
které bychom chtěli v roce 2017 uskutečnit. Jedná se o výměnu
vstupních dveří v domech na ulici Turgeněvova, výměnu ležatých

rozvodů ve spodním sídlišti, rekonstrukci lodžií v domě Char-
bulova 38, Krausova 4, 6, 7, 9, 10, 12.

Někteří majitelé psů v našich bytových domech si asi špatně
vyložili venčení psů na prostranstvích a nechávají nám venčit
svoje mazlíčky ve společných prostorách domů (Klíčova, Zvěři-
nova, Mírová). Zaměřím se na kontroly těchto majitelů a budou
vynaloženy všechny právní kroky k jejich postihům. Každý se
musí chovat svědomitě a ostatní občané – spolunájemníci
v domech nemohou trpět za tyto nešvary. 

V případě dotazů mě neváhejte kontaktovat a to buď na tel. č.
548 129 830 nebo 725 490 271 nebo na e-mail: quittova.petra@cer-
novice.brno.cz.

Přeji vám všem do nového roku hodně zdraví, spokojenosti apra-
covních a školních úspěchů. Petra Quittová, místostarostka

pokračování ze str. 3

TJ Sokol Brno IV Černovice pořádá

v neděli 26. 3. 2017 od 15.00 hodin
v tělocvičně na ulici Štolcova 8/12, 618 00 Brno

dětský karneval 
se zábavným programem pro děti

Pro děti jsou připraveny hry, soutěže, písničky z pohádek,
dětská diskotéka, odměny 

a to vše za účinkování „Tetin – Klotylda a Matylda“

Na všechny děti se těšíme. Prosíme přezůvky s sebou.
Vstupné: dítě 20 Kč, dospělí 30 Kč

Za TJ Sokol Brno IV Petra Quittová – starostka

Vítání černovických občánků
Pokud se chcete se svým dítětem zúčastnit

vítání občánků, je třeba jej nechat zapsat
do seznamu. Městská část totiž nedostává

informace o narození dětí automaticky.
Kontaktovat můžete Ivetu Drašarovou

na e-mailu: drasarova.iveta@cernovice.brno.cz,
nebo telefonicky na čísle 548 129 812.
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Schválený rozpočet na rok 2017 v tis. Kč – PŘÍJMY
Účelová dotace ze státního rozpočtu – státní správa,

stavební úřad, veřejné opatrovnictví 3 378
Účelová dotace z vlastního města – požární ochrana,

účelové komunikace 942
Neúčelové dotace z vlastního města

– podle počtu obyvatel 5 971
– podle počtu žáků 7 623
– podle délky místních komunikací v m2 4 406
– podle plochy veřejné zeleně v m2 2 987
– podle výměry v m2 2 483

Specifická dotace z vlastního města
– údržba a úklid chodníků 921

Účelová dotace na opravy a rekonstrukce školských zařízení 300
Postoupené příjmy celkem 29 011
Vlastní příjmy – SP – ověřování (vidimace, legalizace) 60

SP – rybářské lístky 12
SP – vyhrazená parkovací stání, ostatní 30
SP – stavební 450
SP – Czech Point 20
MP – ze psů 260
MP – za užívání veřejného prostranství 850
MP – z ubytovací kapacity 30

Nájem z pozemků 1 287
Nájem z pozemků – Pískovna Černovice 800
Nájem – Areál zdraví 95
Nájem – Kulturní domy Faměrovo nám. 17, Charbulova 3 343
Nájem – MUDr. Kaplan 111
Nájem – squash (zápočet PSK) 228
Nájem – jesle Kneslova 5 (zápočet APB) 244
Nájem – Pískovna Černovice – sociální zařízení 169
Příjem – vstupné – kluziště 200
Příjem – vstupné – ples ZMČČ, hody, Černovická letní show 185
Přijaté nekapitálové příspěvky a náhrady (náklady řízení) 20
Pokuty a sankce 50
Příjem z reklam – Černoviny 70
Příjmy z úroků běžných účtů 50
Převod z vlastních fondů VHČ – bytový odbor 15 293
Příjmy inkasované MČ 20 857
Financování 21 300
Celkem příjmy + financování: 71 168

Schválený rozpočet na rok 2017 v tis. Kč – VÝDAJE
Odkup majetkového podílu 3 000
DOPRAVA 6 451
komunikace – nákup služeb, zimní údržba, čištění, výtluky... 2 030
chodníky – opravy, údržba a úklid, investice... 4 421
ŠKOLSTVÍ 11 325
MŠ Kneslova 7 – provozní příspěvek 1 350
MŠ Štolcova 21 – provozní příspěvek 1 700
MŠ Elišky Krásnohorské 15 – provozní příspěvek 1 850
MŠ – školy v přírodě 45
Realizace 2. etapy hřiště s umělým povrchem v MŠ El. Krásnohorské 15 350
Hliněný Řehoř 5
ZŠ Řehořova – oprava sportovního areálu 300
ZŠ Kneslova 28 – provozní příspěvek 2 700
ZŠ Řehořova 3 – provozní příspěvek 2 850
ZŠ – školy v přírodě + ostatní provozní příspěvky 1 50
Základní škola Štolcova – neinvestiční příspěvek 5
Základní umělecká škola – příspěvek 20
Rekonstrukce kina Slovan (zápočet squash) 228
Jesle Kneslova 5 (zápočet) 244

KULTURA 572
Knihovna Jiřího Mahena – optické propojení 44
Knihovna Jiřího Mahena – dotace 10
Dohoda – vedení kroniky 48
Zpěváček 10
Májek + Máječek 55
Kulturní domy – elektřina, drobné opravy, revize 130
Černovické hody 80
Černovická letní show – Hurá na prázdniny 40
Ples zastupitelstva 85
Vánoční akce – troubení, rozsvícení vánočního stromu,

Česko zpívá koledy... 15
Pouť sv. Floriána 25
Svatomartinský košt, Vepřové hody, Pivní festival 30
ČERNOVINY 165
SPORT, TĚLOVÝCHOVA A ZÁJMOVÁ ČINNOST 1 299
ostatní osobní výdaje, sociální a zdravotní pojištění 363
DDHM, materiál, elektrická energie, plyn, služby, opravy a údržba… 860
Černovický superpohár – malá kopaná 10
Atletická olympiáda ZŠ a MŠ 31
akce Sportovec roku – vyhlášení ankety 35
DOTACE SPORTOVNÍM KLUBŮM 300
Střelka Černovice – biatlon + Černovická míle 100
TK Černovice – tenis + turnaj 15
SKB Černovice – basketbal 25
Orel jednota Brno-Černovice 20
Sokol Brno IV 95
FC Pískovna Černovice 20
Mgr. Vladimír Minařík – basketbal 20
TJ Spartak 5

DOTACE 105
České zahrádkářské svazy 40
Myslivecké sdružení HALALI 10
Svaz tělesně postižených 45
PRO MATĚJE, nezisková organizace 5
Černovické sdružení 5
POHŘEBNICTVÍ 50
OSTATNÍ SLUŽBY – vánoční výzdoba, kontejnery 215
KOMUNÁLNÍ ODPAD 340
odpadové hospodářství – svoz odpadu z košů na VP

+ zastávek MHD 170
zneškodnění komunálního odpadu – spalovna,

SKB, Techn. služby 70
ostatní nakládání s odpady 100
OCHRANA PŘÍRODY A KRAJINY 4 117
SOCIÁLNÍ DŮM 471
SENIOR POINT a klubovna MČ 435
CO + POŽÁRNÍ OCHRANA – JSDH 230
KAMEROVÝ SYSTÉM – ŘEHOŘOVA 15
MÍSTNÍ ZASTUPITELSKÉ ORGÁNY 4 282 
MÍSTNÍ SPRÁVA 12 998
SLUŽBY OBYVATELSTVU – předplacené nájmy – půdní byty 937
PENĚŽNICTVÍ, financování 23 224
úroky z úvěrů a z půjček FRB 208
splátky půjček FBV 1 294
splátky půjček FRB 2 581
splátky úvěru 1 111
poplatky za služby KB 30
investice (bytový odbor) 18 000
Pojištění 165
Celkem výdaje: 71 168

Rozpočet MČ Brno-Černovice na rok 2017 včetně Plánu
nákladů a výnosů bytového odboru a sociálního domu na rok
2017 byl od 18. 11. do 9. 12. 2016 vyvěšen na úřední desce MČ
v souladu s posledním zněním zákona o obcích č. 128/2000
Sb. a o rozpočtových pravidlech 250/2000 Sb.. Jelikož během

doby jeho vyvěšení nebyly k vyvěšenému rozpočtu vzneseny
ze strany občanů žádné připomínky, byl rozpočet na 13. zase-
dání Zastupitelstva MČ Brno-Černovice konaném dne 8. 12.
2016 schválen. 

Ing. Pavla Těšíková, vedoucí odboru finančního a vnitřních věcí
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Hlavním bodem posledního zastupitelstva
roku 2016 bylo projednávání rozpočtu na rok
2017. Příprava rozpočtu byla vedena zodpo-
vědně a prošla řadou jednání, a to nejen na
úrovni finančního výboru. Finanční výbor na
své 15. schůzi poprvé diskutoval jednotlivé po-
ložky rozpočtu, jak na straně výdajů, tak straně
příjmů. V tomto čtení byl návrh rozpočtu v mír-
ném schodku, po mnoha hodinách diskusí s re-
prezentanty jednotlivých kapitol se dostal
finanční výbor na vyrovnaný stav. Na následné

16. schůzi byl rozpočet po mírných korekcích schválen jako vyrov-
naný apředložen radě Městské části Černovice. Rada v této podobě
rozpočet doporučila ke schválení Zastupitelstvu městské části. Roz-
počet byl sestaven podle rozpočtových zásad, jakou je zásada reál-
nosti, pravdivosti, transparentnosti a publicity (rozpočet byl řádně
vyvěšen na úřední desce).

Rozpočet Městské části Brno-Černovice pro rok 2017 byl schvá-
len ve výši 71  168 tis. Kč, což je oproti roku 2016 snížení o
16 517 tis. Kč. Snížení letošního rozpočtu oproti minulému roku
je především v investicích – v loňském roce byla v rozpočtu při-
pravena částka na rekonstrukci školního hřiště ZŠ Kneslova, což
již bylo realizováno. Další snížení je v oblasti investic do bytového
fondu. Navýšení je naopak v položkách služeb obyvatelstvu, inves-
tice se předpokládá v obnově hracích prvků na dětských hřištích
a v celkové údržbě komunikací. 

Diskuse na zastupitelstvu v rámci projednávání rozpočtu se tý-
kala všech oblastí výdajů. Rozpočet byl projednáván se všemi zá-
stupci politických klubů v  zastupitelstvu hned po schválení
rozpočtu na radě městské části. Toto setkání je iniciováno z důvodu
transparentnosti a větší možnosti projednávání a seznámení se
s obsahem jednotlivých položek v rozpočtu. I v letošním roce se
největší diskuse na zastupitelstvu vedly ohledně výše dotací. Při
projednávání ovýše dotací jednotlivým subjektům (především ne-
ziskovým organizacím) byl použit stejný model jak v předcházejí-

Černovický rozpočet na rok 2017 je vyrovnaný
cím roce: dotační řízení pro jednotlivé subjekty bylo projednáváno
v příslušných odborných komisích (sportovní, školská a kulturní,
sociální, životní prostředí). Je to z důvodu větší kompetence těchto
odborných komisí při projednávání požadovaných finančních pro-
středků – tyto komise většinou s těmito organizacemi spolupracují
v rámci celého roku a znají tak lépe potřeby příslušných členů. Pri-
oritou v rámci jednání o přidělování dotačních prostředků byly,
stejně jako v minulém období, aktivity spojené s činností dětí amlá-
deže v Černovicích. Někteří zastupitelé vznesli připomínky ke kri-
tériím poskytnutí dotace. Je velmi těžké nastavit kritéria pro určení
výše dotací – dotační žádosti jsou většinou jedinečné, nelze je po-
rovnávat napříč aktivitami. Lze porovnávat dotační titul pro za-
hrádkáře, myslivce, pořádání kulturních akcí, tělesně postižené,
sportovní aktivity zaměřené na děti či nadační fond? Často je to
velmi subjektivní názor každého ze členů komise, rady nebo za-
stupitelstva. Město Brno má např. pro oblast kultury zpracována
kritéria pro posuzování a hodnocení žádostí o dotace ve čtyřech
základních oblastech, které všichni členové komise kvantifikují.
Nicméně i tam je prostor pro subjektivní posouzení, kdy každý člen
komise přiděluje bodové hodnocení podle jiného preferenčního
žebříčku. Podotýkám, že celková částka na dotace jednotlivých žá-
dajících organizací činí v letošním roce ani ne jedno procento z cel-
kové výše rozpočtu.

Rozpočet je schválen, ale tím nekončí práce pro správce rozpočtu.
Na letošní rok máme připravené projekty, které bychom rádi rea-
lizovali. V rozpočtu máme sice na vybrané projekty vyčleněnu
částku, ale víme, že to není částka konečná. Bude nutno hledat další
možnosti na kofinancování těchto konkrétních akcí z různých
zdrojů.

Plnění rozpočtu na výdajové stránce a čerpání za jednotlivé ob-
lasti lze sledovat na webových stránkách radnice, což lze najít pod
položkou „rozklikávací rozpočet“.

Věřím, že veškeré plánované investice budou Černovicím pro-
spěšné a služby přispějí k lepší kvalitě života. 

Mirka Wildmannová, radní pro rozpočet a finance

Začátkem ledna Brno spustilo první ročník participativního roz-
počtu, který nese název Dáme na vás. 

O čem to je? 
Brno vyčlenilo část peněz ze svého rozpočtu a umožní svým oby-

vatelům, aby podávali návrhy, co za ně ve městě vylepšit, změnit,
opravit, zorganizovat či vybudovat. Pro první ročník participativ-
ního rozpočtu poskytlo město částku 20 milionů korun. Každý tak
může přijít se svým vlastním nápadem na projekt. U všech po-
daných projektů bude úřad posuzovat, zda je lze provést, tedy zda
realizaci nebrání nějaká technická či právní překážka, případně jiný
záměr města. S navrženými projekty také musí souhlasit příslušná
městská část. Na podzim tohoto roku poté občané města v hlaso-
vání rozhodnou, které projekty město zrealizuje. 

S jakými nápady můžete přijít? 
To je jen na vás. Můžete navrhnout třeba doplnění herních prvků

na dětském hřišti, vybudování venkovního posezení s veřejným
grilem, jazykové kurzy pro dospělé, revitalizaci parku anebo můžete
vymyslet něco úplně nového a originálního. Fantazii se meze ne-
kladou. Jeden projekt může stát nejvýše 2 miliony korun. Základní
podmínkou je, že navrhované projekty musejí být veřejně přínosné
a nesmějí sloužit ke komerční propagaci.

Přijďte tvořit projekty společně! 
Během února a března proběhne v různých částech města série

10 úvodních setkání (workshopů). Na těchto setkáních se dozvíte

Přijďte se svým nápadem. Dáme na vás
více o participativním rozpočtu a o tom, jak podat projekt a na co
si dát pozor. Budete moci společně s ostatními diskutovat nad mož-
nými projekty ve vašem okolí a za pomoci úředníků se také můžete
pustit do společné přípravy projektů. Srdečně vás zveme na veřejná
setkání, která se uskuteční v následujících termínech: 

7. 2. Brno-střed – ÚMČ (Zastupitelský sál)
8. 2. Židenice – Dělnický dům
9. 2. Královo Pole – ÚMČ (Velká zasedací místnost)

16. 2. Líšeň – ÚMČ (Sál radnice)
13. 2. Brno-sever – Klubovna MČ (Drutis)
21. 2. Bystrc – Společenské centrum
23. 2. Nový Lískovec – ZŠ Kamínky (jídelna)
28. 2. Řečkovice a Mokrá Hora – ÚMČ

(Zasedací místnost zastupitelstva)
2. 3. Žebětín – ÚMČ (Jednací sál)
7. 3. Tuřany – ÚMČ (Zasedací místnost)

Na setkání, která se konají vždy od 17.30 do 19.15 hodin, vás
srdečně zveme, neboť Dáme na vás je především o vašich nápadech.

Své projekty můžete podávat od února 2017, a to v elektronické
či papírové podobě. Veškeré potřebné informace naleznete na we-
bových stránkách „Dáme na vás“ (www.damenavas.brno.cz).

Petra Klašková, koordinátorka participace obyvatel, MMB
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Letní čištění komunikací 2017 I.–V. cyklus

Čištění komunikací se provádí včetně parkovišť a parkovacích zálivů v době od 8.30 hod. do 16.00 hod.
Odtahy vozidel zajišťuje firma Černý, Drážní 9, 627 00 Brno-Slatina,

tel.: 548 217 484, mob. 602 737 673, p. Pilman.
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Cornovova, Krausova + parko-
viště Řehořova, Vít. Kaprálové

Spáčilova, Bolzanova, Slámova, Kot-
kova, Faměrovo náměstí, Mírová

Olomoucká (od ul. Slámova po Turgeně-
vova), Kneslova, Turgeněvova + parkoviště
Klíčova, Zvěřinova, Ferrerova, Chu-

rého, Kovácká, El. Krásnohorské

Stinná, Spojka, Přední,
Blatouchová

Jiránkova, Štolcova, Charbulova
(úsek kruh. objezd – Černovická)

Pahrbek, Smutná, Skřivánčí,Wainerovo
nám., Šestákova, Havraní + parkoviště BD

Černovická, Vinohradská
po hranice MČ

Průmyslová, Těžební, Švédské
Valy, E. Roučky, Vlastimila Pecha

Húskova, spojka Húskova-Havraní, Char-
bulova (úsek kruh. obj. – Hladíkova)

SVÁTEK PRÁCE

Cornovova, Krausova + parko-
viště Řehořova, Vít. Kaprálové

Spáčilova, Bolzanova, Slámova, Kot-
kova, Faměrovo náměstí, Mírová

Tržní, Olomoucká po hranice
MČ, Hladíkova, Ostravská

Olomoucká (od ul Slámova po Turgeněvo-
va), Kneslova, Turgeněvova + parkoviště

Klíčova, Zvěřinova, Ferrerova, Chu-
rého, Kovácká, El. Krásnohorské
Stinná, Spojka, Přední,

Blatouchová
Pahrbek, Smutná, Skřivánčí,Wainerovo

nám., Šestákova, Havraní + parkoviště BD

Húskova, spojka Húskova-Havraní, Char-
bulova (úsek kruh. obj. – Hladíkova)

Jiránkova, Štolcova, Charbulova
(úsek kruh. objezd – Černovická)
Tržní, Olomoucká po hranice

MČ, Hladíkova, Ostravská
Černovická, Vinohradská

po hranice MČ
Průmyslová, Těžební, Švédské

Valy, E. Roučky, Vlastimila Pecha

Cornovova, Krausova + parko-
viště Řehořova, Vít. Kaprálové

Spáčilova, Bolzanova, Slámova, Kot-
kova, Faměrovo náměstí, Mírová

Olomoucká (od ul Slámova po Turgeněvo-
va), Kneslova, Turgeněvova + parkoviště

Klíčova, Zvěřinova, Ferrerova, Chu-
rého, Kovácká, El. Krásnohorské

Stinná, Spojka, Přední,
Blatouchová 

Pahrbek, Smutná, Skřivánčí,Wainerovo
nám., Šestákova, Havraní + parkoviště BD
Húskova, spojka Húskova-Havraní, Char-

bulova (úsek kruh. obj. – Hladíkova)
Jiránkova, Štolcova, Charbulova

(úsek kruh. objezd – Černovická)
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Černovická, Vinohradská
po hranice MČ

Průmyslová, Těžební, Švédské
Valy, E. Roučky, Vlastimila Pecha

Tržní, Olomoucká po hranice
MČ, Hladíkova, Ostravská

Cornovova, Krausova + parko-
viště Řehořova, Vít. Kaprálové

Spáčilova, Bolzanova, Slámova, Kot-
kova, Faměrovo náměstí, Mírová

Olomoucká (od ul Slámova po Turgeněvo-
va), Kneslova, Turgeněvova + parkoviště

Klíčova, Zvěřinova, Ferrerova, Chu-
rého, Kovácká, El. Krásnohorské

Stinná, Spojka, Přední,
Blatouchova 

Pahrbek, Smutná, Skřivánčí,Wainerovo
nám., Šestákova, Havraní + parkoviště BD
Húskova, spojka Húskova-Havraní, Char-

bulova (úsek kruh. obj. – Hladíkova)
Jiránkova, Štolcova, Charbulova

(úsek kruh. objezd – Černovická)

Tržní, Olomoucká po hranice
MČ, Hladíkova, Ostravská

Černovická, Vinohradská
po hranice MČ

Průmyslová, Těžební, Švédské
Valy, E. Roučky, Vlastimila Pecha

DEN ČESKÉ STÁTNOSTI

Tržní, Olomoucká po hranice
MČ, Hladíkova, Ostravská

DEN OSVOBOZENÍ 26

27

28

29
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26

27

28

29

6

7

St

Čt

Pá

So

Ne

Po

Út

St

Čt

Po

Út

St

Čt

Pá

Průmyslová, Těžební, Švédské
Valy, E. Roučky, Vlastimila Pecha

Černovická, Vinohradská
po hranice MČ

Cornovova, Krausova + parko-
viště Řehořova, Vít. Kaprálové

Spáčilova, Bolzanova, Slámova, Kot-
kova, Faměrovo náměstí, Mírová

Olomoucká (od ul Slámova po Turgeněvo-
va), Kneslova, Turgeněvova + parkoviště

STÁTNÍ SVÁTEKPá

So

Ne

Klíčova, Zvěřinova, Ferrerova, Chu-
rého, Kovácká, El. Krásnohorské
Stinná, Spojka, Přední,

Blatouchová 
Pahrbek, Smutná, Skřivánčí,Wainerovo

nám., Šestákova, Havraní + parkoviště BD
Húskova, spojka Húskova-Havraní, Char-

bulova (úsek kruh. obj. – Hladíkova)
Jiránkova, Štolcova, Charbulova

(úsek kruh. objezd – Černovická)
Odtahy vozidel při blokovém
čištění zajišťuje společnost
Brněnské komunikace a. s. pro
statutární město Brno na zákla-
dě Mandátní smlouvy č. 6/2011
a to podle § 19 odst. 6 zákona
č. 13/1997 Sb., o pozemních
komunikacích, ve znění poz-
dějších předpisů. Pro efektivní
čištění komunikací je nutné
zajistit vozovky bez parkujících
vozidel, což je závislé na
respektování legislativních
ustanovení řidiči vozidel tak,
jak to ukládá § 19 zákona
č. 13/1997 Sb., o pozemních
komunikacích, ve znění poz-
dějších předpisů, kdy porušení
zmíněných právních předpisů
má za následek odtažení vozid-
la na náklady jeho provozova-
tele. Odtažená vozidla budou
umístěna na odstavnou plochu
odtahové služby Zdeněk Čer-
ný: místopisně Drážní 9,
664 52 Brno-Slatina, areál
F. K.Holoubek, tel.: 548 217 484,
547 357 384, 602 737 673,
606 745 412.

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18
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20
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22
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ZŠ KNESLOVA

Máme „baterkového“ vítěze
Začátkem listopadu byla ukončena soutěž ve sběru baterií

a akumulátorů, ve které se jednotlivé třídy snažily shromáždit
co největší množství těchto recyklovatelných zdrojů. Celkem se
nám podařilo sesbírat téměř 300 kg baterií. Vítězná třída za své
úsilí získala nádherný dort. Ale i ostatní třídy nezůstanou bez
odměn. Společenské a výukové hry i nějaká ta sladkost všechny
jistě potěší.

Ráda bych poděkovala všem, kteří nás ve sbírání podpořili
a přispěli tak k ochraně životního prostředí.

Gotika
V pondělí 28. 11. 2016 proběhl v tělocvičně naší školy historický

pořad s názvem Gotika pořádaný Agenturou Pernštejni. Přibližně
hodinový program navštívili žáci čtvrtých až devátých tříd. Hlavní
kostrou programu byl panovnický rod Lucemburků, který vládl
českým zemím v období, které je kulturně spjaté s gotikou. Žáci
tak byli zábavnou formou seznámeni s některými zásadními
životními momenty panovníků Jana, Karla, Václava a Zikmunda
Lucemburského. Do děje programu zasáhli také samotní žáci,
když byli oblečeni do rytířské zbroje nebo se účastnili rytířského
turnaje.

Big Light
V úterý 4. 10. 2016 proběhla na naší škole sportovní akce zamě-

řená na rozloučení se se školním hřištěm, které bude od této chvíle
v rekonstrukci. Z důvodu nepřízně počasí se událost musela pře-
sunout do tělocvičny, kde probíhaly nejrůznější soutěže, kterých
se zúčastnili žáci prvních až šestých tříd. Žáci prvních a druhých
tříd měli možnost změřit svoje síly vrůzných disciplínách. Společně
se svými průvodkyněmi z osmých a devátých tříd plnili úkoly na
devíti stanovištích. Střely na fotbalovou branku, slalom mezi
kužely, hod na cíl a jiné disciplíny prověřily schopnosti našich
nejmladších soutěžících. Sportování se všem dětem velmi líbilo
a rády by si takové opičí dovádění zopakovaly. Pro žáky čtvrtého
až šestého ročníku byl zorganizován turnaj ve vybíjené. Týmy
byly velice vyrovnané a všichni žáci hráli s velkým nasazením. Ti,
kteří cvičit nemohli, horlivě povzbuzovali spolužáky.

BYOD ve fyzice
Dům umění města Brna propůjčil své prostory uměleckému

projektu BIG LIGHT pro účely zkušebního provozu experimen-
tální laboratoře a informačního centra. V hale nás uvítaly naše
průvodkyně, obě dvě měly na sobě ochranný papírový plášť a čepi-
ci. Za chvíli už jsme se nedivili, dostali jsme stejné oblečení: tedy
ochranné papírové pláště a čepice. Domem umění jsme procházeli
coby laboratoří. V té vystupovali pracovnici globální iniciativy
BIG LIGHT, kteří plnili rozličné jednoduché úkoly. Nádoby
vytisknuté 3D tiskárnou v Sále odpočívajících nádob. Ty stejné
nádoby plněné v Sále destrukce otlučenou omítkou. Přes Sál aug-
mentovaných sugescí (vyplněný modrou vodou, cesta vedla přes
kameny vytisknuté 3D tiskárnou), jsme se dostali do Sálu invokací,
kde byl velký blok rašeliny s kousky zlatého alobalu. Rašelina
byla přidána do nádoby s omítkou. Všechny tyto složky se potom
v Přípravném sále míchaly dohromady a ve vakuovacím stroji
vakuovaly v sáčcích, jako různé směsi. I my jsme si mohli zava-

kuovat něco na památku. Vrcholem uměleckého projektu byl
„náboženský“ rituál, který spočíval v napodobování pohybu
ramene robota, který původně vytisknul nádoby, které jsme viděli
na začátku výstavy. Na závěr zůstala spousta otázek: Co s námi
dělají technologie? Co nám po sobě technologie zanechají? Nemů-
žou nás náhodou technologie ovládat? A spoustu dalších…

Vybíjená
Předvánoční čas na naší

škole jsme si zpříjemnili tur-
najem ve vybíjené. Účastnili
se ho žáci čtvrtých až devátých
tříd. Vybíjenou mezi sebou
hráli vždy žáci čtvrtých až
šestých tříd a následně
sedmých až devátých tříd, roz-
dělených na chlapce a dívky.
Poslední zápas měl exhibiční charakter, protože se mezi sebou
utkali učitelé a žáci deváté třídy. Hlavním cílem turnaje byla hra
„fair play“, což se nám snad vydařilo a všichni jsme si tak společně
užili závěr roku.

Magformers
Abychom žákům zpříjemnili hodiny geometrie, pořídili jsme

magnetickou stavebnici Magformers. Stavebnici budeme používat
hlavně při výuce stereometrie – krychle, kvádr, hranoly, jehlan.
Některým žákům se hned podařilo složit několik tzv. platónských
těles. 

Hour of code
Hodina kódu je celosvětová

akce, které se účastní desítky
milionů žáků z  více než
180 zemí světa.

Základy programování pro-
střednictvím jednoduchých
příkazů v přívětivém prostředí
známých her jako např.
Minecraft si může zkusit každý od 4 do 104 let.

Děkujeme společnosti Infosys, která umožnila žákům 6.–8. roč-
níku připojit se do této světově početné skupiny.

https://code.org/

Vánoční zpívání
V  čase předvánočním

vystoupili naši žáci na náměstí
Svobody s krátkým pásmem
koled. Velké poděkování patří
všem dívkám a chlapci z 1.–
5. tříd, kteří se odvážně pos-
tavili před mikrofon
a zazpívali krásné koledy všem
lidem pro radost.

Podrobnější informace o akcích naší školy na webových stránkách
www.zskneslova.cz. Vedení školy, pedagogičtí pracovníci a žáci.
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ZŠ ŘEHOŘOVA

Školní časopis Řehořoviny
Naše škola má od loňského podzimu

vlastní časopis! Připravuje ho redakční
rada složená z deseti žáků druhého stup-
ně a několika externích redaktorů
z prvního stupně. Práce na časopise pro-
bíhá v rámci pravidelných schůzek škol-
ního kroužku a žákům přináší nejen
zapojení do dění školy, ale i zlepšení
komunikačních a stylistických doved-
ností.

Redaktoři chtějí svým čtenářům nabí-
zet to nejzajímavější z dění školy. Proto
má časopis název ŘEHOŘOVINY.
Logo časopisu, tedy patron Řehoř, se
zrodilo přímo v redakci a svými barvami
vystihuje malované zdi jednotlivých
podlaží naší školy. 

Po obsahové stránce časopis nabízí
přehled školních akcí a aktivit, názory
učitelů a žáků na různá témata, příběh
na pokračování a pro zábavu komiks,
křížovky, kvízy a texty písniček.

Od svého vzniku se Řehořoviny stihly
představit dvakrát. Třetí číslo je ve fázi
vzniku.

Časopis vychází v tištěné podobě a na
webových a facebookových stránkách školy.

Protože jsou naši redaktoři zvědaví, chtějí slyšet i vaše názory.
Podnětné připomínky, náměty a jiné příspěvky nám posílejte na
redakční e-mail: rehoroviny@email.cz.

Mgr. Kateřina Korčáková

Školy v přírodě
V tomto školním roce vyjedou všechny třídy 1. stupně na školu

v přírodě v následujících termínech:
6. 3–10. 3 – Podmitrov (1.A, 1.C )
2. 4.–7. 4. – Podmitrov (1.B, 2.B, 4.A, 5.A)

18. 4.–22. 4. – Tři Studně (3.B, 5.B)
2. 5.–5. 5. – Koryčany (3.A, 3.C)

29. 5.–2 .6. – Bílá (2.A, 4.B)
Náklady spojené se školou v přírodě budou i letos rodičům

částečně hrazeny z příspěvku MČ Brno-Černovice. 
RNDr. Jana Skalická

Krasojízda v Areálu zdraví
Krásné zimní počasí a hladká ledová plocha = ideální kombi-

nace pro bruslení. Již pátým rokem využíváme umělé kluziště
v černovickém Areálu zdraví. Žáci 2.–9.
tříd zde zažívají pravidelné zpestření
hodin tělesné výchovy a mají možnost
vyzkoušet ostří svých bruslí. Na své si
přijdou jak začátečníci, jež mohou
využívat speciální „chodítka“, tak pokro-
čilí, kteří mají dostatečný prostor pro
zdokonalování svých dovedností.

 

Kdo brusle nevlastní, nepřijde zkrátka, může si je zapůjčit na
místě.

Děkujeme vedení naší městské části za opětovný bezplatný
pronájem kluziště. Mgr. Alena Girtová

Sboreček v domově pro seniory
Ve středu 21. 12. jsme svým vystoupením

zpříjemnili předvánoční čas babičkám
a dědečkům v Domově pro seniory na
Šámalově ulici. Děti byly trošku nervózní,
avšak své vystoupení zvládly na jedničku.
Sboreček zazpíval jak klasické, tak i méně
známé koledy. Některé za doprovodu příč-
né flétny, na kterou krásně zahrála nej-
mladší zpěvačka Adélka. Sklidili jsme velký úspěch, a proto se do
domova vrátíme i ve druhém pololetí. Mgr. Martina Filakovská

Den předškoláků
Základní škola Brno, Řehořova 3, příspěvková organizace
připravila pro všechny předškolní děti a jejich rodiče
DEN PŘEDŠKOLÁKŮ
ve čtvrtek 9. 3. 2017 od 15.30 do 17.30 hodin
– informativní schůzka pro rodiče
– soutěže a hry v tělocvičně
– výtvarný ateliér
– fyzikální hrátky
– další zábavné a zajímavé úkoly v prostorách školy
Současně v tento den proběhne den otevřených dveří v době

od 8.00 do 17.30 hodin.
Srdečně zvou žáci a pedagogové školy. 

Mgr. Dana Bryksová, vedoucí učitelka 1. stupně

Jarní pobyt s environmentálním programem
Téměř devadesát dětí z naší školy se už nyní těší na jarní školu

v přírodě v malebném údolí říčky Bobrůvky. Díky zapojení školy
do projektu „Jarní pobyt s environmentálním pobytem II“ obdrží
i letos rodiče finanční dotaci od Státního fondu životního pro-
středí ČR a Ministerstva životního prostředí ČR. Program pro
nás zajišťuje Lipka – jedno z největších školských zařízení pro
environmentální vzdělávání v České republice.

Prvňáci prožijí putování přírodou společně s Ferdou mraven-
cem. Setkají se s různými biotopy, navštíví louku, les, prozkoumají
i říčku a její obyvatele. Žáci druhé a čtvrté třídy se na začátku
pobytového týdne přesunou do časů minulých, stanou se učedníky
ve škole řemesel a postupně se vyučí několika řemeslům. V rámci
jednotlivých řemeslných dílen si nejen vyzkoušejí práci s různými
materiály, ale také se seznámí s dalšími environmentálními sou-
vislostmi. Budou porovnávat dopad na přírodu života lidí na ven-
kovském statku před 100 lety a života lidí dnes.

Žáci páté třídy se stanou reportéry přírody. Měřením v terénu
budou získávat informace, které po částech zpracují a na konci
týdne odprezentují své výsledky. Cílem bude vytvořit televizní
reportáž o stavu životního prostředí.

S výstupy všech aktivit se můžete na konci dubna seznámit na
webových stránkách naší školy. 

Mgr. Bohdana Zapletalová, Mgr. Pavlína Trúsiková
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INFORMACE

V loňském roce bylo na místním poplatku vybráno 239,3
mil Kč, což odpovídá předpokládanému příjmu a což rovněž
svědčí o dobré platební morálce zpoplatněných osob.

Děkujeme vám všem, kteří jste přispěli ke zlepšení práce
úřadu svými podněty, a v neposlední řadě všem, kteří jste
řádně a včas splnili své poplatkové a ohlašovací povinnosti.

Letošní rok pro poplatníky v Brně nepředstavuje oproti
loňskému roku žádné změny. V platnosti beze změn zůstává
i obecně závazná vyhláška č. č. 10/2015, jakož i sazby
(670 Kč a 500 Kč pro děti do 3 let věku a seniory od 70 let
věku).

Splatnost poplatku je k 31. 5. 2017, při bezhotovostní
platbě se i nadále uvádí jako variabilní symbol rodné číslo
poplatníka, číslo účtu správce daně je:

111 22 00 22/0800.
Doporučujeme provést bezhotovostní úhradu, dokla-

dem je pro vás výpis z účtu a nemusíte svůj čas věnovat
osobní návštěvě pracoviště a čekání na pokladně.

Na www.brno.cz/odpady najdete formuláře k plnění ohla-
šovací povinnosti, jakož i další údaje a užitečné odkazy.

Správcem daně pro celé město Brno je Odbor životního pro-
středí Magistrátu města Brna, Oddělení správy poplatku za
komunální odpad, pracoviště Šumavská 33.

Nezapomeňte, že od 1. 1. 2016 platí:
V případě, že je poplatník ke dni splatnosti poplatku nezle-

tilý a nenabyl plné svéprávnosti nebo který je ke dni splatnosti
omezen ve svéprávnosti a byl mu jmenován opatrovník spra-
vující jeho jmění, přechází poplatková povinnost tohoto po-
platníka na zákonného zástupce nebo tohoto opatrovníka! Je-li
zákonných zástupců nebo opatrovníků více, jsou povinni plnit
poplatkovou povinnost společně a nerozdílně.

S poplatkovou povinností souvisí i městem nově zavedený
motivační nástroj, kterým je příspěvek na základní roční ne-
přenosnou elektronickou „šalinkartu“ pro zóny 100+101 za-
koupenou od 1. 1. 2017 (respektive od spuštění e-shopu
Dopravního podniku města Brna a. s., který najdete na strán-
kách www.brnopas.cz). Pokud vás zajímá, jak získat dotaci,
podívejte se na podrobné údaje na stránkách www.brno.cz/sa-
linkarta.

Vážení spoluobčané, nebojte se, nebudu psát
ani komentovat nějaký pomyslný sportovní zápas.
Jen tak s trochou nadsázky chci upozornit na sku-
tečný stav času, kdy se komunální volby vypsané
na období roku 2014–2018 dostaly na konci mi-
nulého roku do druhé poloviny. Na rozdíl od na-
šeho největšího spoluhráče v oblasti brněnských
městských částí, kterým je Zastupitelstvo města
Brna a jeho zastupitelů, kteří si doposud nestano-
vili a nevydali žádné programové prohlášení, tak
u nás v Černovicích byl tento závazný materiál
schválen na počátku měsíce března v roce 2015
na jednání Zastupitelstva městské části Černovic.

Následně byl i vydán v plném znění v našem místním zpravodaji
v dubnu téhož roku.

Programové prohlášení je vlastně celistvý plán, co by naše Rada,
ale iostatní zastupitelé, chtěli v daném období udělat, splnit, vylepšit
nebo se zaměřit na určitou věc či problematiku, která by splňovala
oprávněné požadavky a přání našich občanů. 

Občané jsou prostřednictvím našeho zpravodaje pravidelně in-
formováni o plnění tohoto dokumentu formou různých článků
z pera autorské trojice – starosty Pavla Blažíka, dále 1. místosta-
rostky Šárky Korkešové a 2. místostarostky Petry Quittové.

Jednoznačný úspěch první poloviny společného prohlášení mí-
stního zastupitelstva je nastartování akceschopnosti společnosti
Pískovna Černovice, spol. sr. o., založení Senior Pointu, vybudování
lesoparku ve Starých Černovicích, pořádání nových kulturních
a společenských akcí v prostorách parku Řehořova, postupných
úprav a vylepšování Areálu zdraví Kneslova apod.

V prvním poločase se podle mého názoru hodně hrálo na branku
„vrchního sídliště“, kde se modernizovala bytová jádra nebo se re-
konstruovala ulice Cornovova. To vše je v souladu s programovým
prohlášením a já si tak trochu ve skrytu duše přeji, aby se začalo
hrát i v „dolním sídlišti“, kde by si občané jednak zasloužili moder-
nější bydlení, ale hlavně nové chodníky, neboť ty stávající jsou na-
prosto v havarijním stavu. 

Poločasem jsem začal, poločasem skončím. Přeji všem žákům
a studentům v  prvním pololetí na vysvědčení samé úspěchy.
Úspěch, zdraví a štěstí, přeji také všem černovickým spoluobča-
nům.

Jiří Vítek, zastupitel za KSČM

Hrajeme druhý poločas

Poplatek za komunální odpad 
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Dámy a pánové, srdečně vás zdravím v novém roce a těším se,
že bude pro nás všechny krásný, bohatý na zážitky a plný zdraví.
Podle čínského horoskopu nastává čas kohouta, čímž je jeho všeo-
becné nadšení pro věc, vytrvalost asebekontrola. Vztahy mezi lidmi
budou ve znamení velké upřímnosti. Budeme více projevovat naší
vášeň, zejména pokud jde opráci, kde nebudeme váhat svyhrnutím
rukávů za účelem dosažení svých cílů. „Vždy budou vyšší, nové
a nové“, to je motto kohouta a bude inspirovat každého z nás. 

I my jsme si pro tento rok stanovili cíle, kterými vás chceme po-
těšit a inspirovat. Kromě různých přednášek a besídek i spoustou
krásných kulturních, společenských i sportovních akcí. 

Konec roku 2016 jsme v Senior klubu zakončili „rodinným“ vá-
nočním posezením s hudebním doprovodem vánočních koled
v podání uměleckého seskupení pana Zdenka Marečka, který
s námi tímto oslavil své krásné kulaté životní jubileem. Svou ná-
vštěvou nás poctili i radní MČ Černovice, kterým děkujeme za po-
hoštění anašim seniorkám paní Jindřišce Šlofové apaní Drahoslavě
Kraizelové za celou přípravu této vynikající degustace. Myslím, že
doložené fotografie jen potvrdí, jak příjemný večer plný radostné
atmosféry to byl. Tak tímto posledním počinem v roce 2016 jsme
úspěšně ukončili náš první rok.

A co vás čeká v prvním čtvrtletí roku 2017? V lednu jsme zahájili
provoz přednáškou pana Aleše Krajíčka oČíně. Jeho desetiletá zku-
šenost strávená pobytem v této zemi nekonečných možností byla
tak inspirující a zajímavá, že jsme se rozhodli o celý cyklus těchto
přednášek v měsíčních periodách. 

V pravidelných intervalech bude i nadále probíhat trénink pa-
měti. I v měsíci lednu měl opět velký úspěch a kromě zjištění vlast-
ních znalostí nechyběl i upřímný smích z  přeřeknutí nad
jazykolamy. Jsem moc ráda, že i v tomto věku máte stále spoustu
entuziasmu. Proto jsem se rozhodla tento kurz osvěžit „domácími
úkoly“. Soutěž na téma SENIOR v podobě rýmované básně či fe-
jetonu. Naši členové klubu mohou čerpat z pořádaných akcí, které
s námi sdíleli během roku. Nejlepší práce budou uveřejněny ve
zpravodaji v příštích vydáních.

V měsíci únoru kromě plánovaných přednášek a kurzu pořá-
dáme zájezd do malebné vinařské obce Brodu nad Dyjí. Navštívíme
místní keramickou dílnu, kde si můžete vyrobit vlastní výtvor na
hrnčířském kruhu či namalovat hrníček. Podíváme se do zrekon-
struovaného moravského stavení Pastuška a při popíjení dobrého
vinného moku a ochutnávce místní speciality, strávíme příjemné
chvilky ve vinném sklepě v hudebním doprovodu harmonikáře.

Pranostika „březen za kamna vlezem“ pro nás určitě neplatí.
První týden zavítáme na zámek Rájec-Jestřebí. Pastva pro oko ipro
duši bude zejména pro dámy. Vůní a barvou je oslní něžná krása
kamelií. Budeme mít tu čest, že nás provede sám pan starosta Pavel
Blažík, který svého času působil na tomto zámku jako průvodce.
A v ženském duchu bude i další akce, a to MDŽ v Sociálním domě

Charbulova. V polovině měsíce se můžete zrelaxovat v termálním
bazénu Mušov a konec měsíce zakončíme návštěvou Hvězdárny
a planetária Brno. Pod záštitou paní místostarostky Šárky Korke-
šové budeme mít tu možnost zavítat nejen do míst přístupných ve-
řejnosti, ale i do zákulisí hvězdárny, kterým nás provede sám pan
ředitel planetária Mgr. Jiří Dušek Ph.D.

Milé dámy, měsíc březen patří vám. Krásně si to oslavte!
Andrea Janáčková

Ze Senior Klubu

Zimní radovánky 
Ne každý rok se poštěstí

vyjet s dětmi na větší kopec
pořádně si zabobovat nebo
si užít zimních radovánek.
A protože nám paní zima
letos přeje, vypravili jsme se
s dětmi z celé naší mateřské
školy Elišky Krásnohorské

ke studánce do Soběšic. Všechny děti si s sebou vzaly boby, lopaty,
talíře a huráááá na kopec. I přes chladnější počasí se děti radovaly
z parádní jízdy. 

Také paní učitelky neváhaly nasednout s méně odvážnými
dětmi na boby a společně zažít radost z jízdy. Během mrazivého
dopoledne jsme se samozřejmě posilnili chutnou svačinkou a za-
hřáli teplým čajem. 

Výlet za sněhem se opravdu povedl, počasí nám přálo a všichni
jsme odjížděli příjemně unavení, za to s krásným pocitem, že
jsme si toto dopoledne bezvadně užili! 

A jak se na výletě líbilo dětem? 
Johanka: „Na výletě se mi nejvíc líbilo, jak jsme bobovali.“
Anička: „Nejvíce se mi líbilo klouzání na sáňkách.“
Honza: „Největší radost mi udělal zábavný výlet. Mně se tam

líbilo sáňkování.“
Anička Č.: „Líbilo se mi to moc. Líbilo se mi, jak jsem jezdila na

bobech jménem Terezka.“ 
Mgr. Silvie Sehnalová – MŠ Elišky Krásnohorské

DEN OTEVŘENÝCH
DVEŘÍ

v MŠ Elišky Krásnohorské
Srdečně vás zveme na den otevřených dveří v naší mateřské škole. 

Budeme se na vás těšit
8. 3. 2017 v době 8–10 hodin a 13.45–15.30 hodin

Kolektiv MŠ Elišky Krásnohorské 
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Vážení a milí čtenáři Černovin,
mohli jste si všimnout, že v mých článcích v předchozích vy-

dání Černovin se věnuji, podle některých možná až příliš, kri-
tice věcí a událostí v Černovicích. Bohužel nemohu jinak, než
touto formou upozornit a sdělit vám, co mě vadí a trápí. Jsem
asi tak nastavená, že dovedu a chci lidem naslouchat a chodím
s očima otevřenýma. 

Nicméně bych se chtěla s vámi podělit o příjemné a pozitivní
zážitky, které jsem měla v adventním čase a které se udály „bez
světel reflektorů“ v Černovicích.

Třináctého prosince pořádalo Černovické sdružení v Psy-
chiatrické léčebně cestovatelský večer na téma SAN SALVA-
DOR. O své misijní cestě poutavě vyprávěla paní Veronika
Ivakina z jazykové školy Light Point. Její vyprávění bylo do-
kumentováno krásnými obrázky z různých míst republiky San
Salvador. Proč tam paní Veronika jela? Protože se rozhodla se
svými přáteli pomoci těm nejchudším. Pomáhala po stránce
duchovní a s výukou angličtiny dětí ve křesťanských sborech.
Navštívila také věznici, kde pracovala s vězni, kteří se dopouš-
těli i vážných kriminálních deliktů a mají zájem se vymanit
z působnosti gangů a zařadit se do normálního života. Jak říká,
San Salvador je její láska a hodlá ve své práci i letos pokračo-
vat.

Šestnáctého prosince uspořádalo folklorní  sdružení Májek
Vánoční koledování. Kromě Májku vystoupila i cimbálová mu-

zika z Kyjova. Soubor Májek připravil pásmo
koled z Valašska. Všichni si mohli zazpívat,
trošku se zastavit a popovídat s přáteli.

Devatenáctého prosince jsem byla pozvána
na soukromé předvánoční setkání do Rodin-
ného centra Rolnička, kde jsme si povídali
o akcích v proběhlém roce a plánech nových
programů pro děti na další období. Právě Rol-
nička mě hodně oslovuje, protože se věnuje
dětským aktivitám s podporou rodiny a má
nemalé zásluhy na zdravém vývoji dětí.

V dnešním uspěchaném světě velká vzác-
nost.

Dvacátého čtvrtého prosince proběhlo jako každoročně
v zahrádkářské kolonii Vánoční zpívání. Slovem i harmonikou
provázel vtipně pan František Renát. Všichni zúčastnění mohli
ochutnat z nepřeberného množství napečeného cukroví, dát
si „svařák“, zazpívat koledy a popřát sobě hodně zdraví a za-
hrádkám úrodu.

Všem těm, kteří se nezištně podílejí na přípravě kulturních,
vzdělávacích a výchovných akcí patří můj VELKÝ DÍK.

Jsou to lidé, kteří se na vás nedívají z plakátu tu s motykou,
tu s děťátkem nebo babičkou. 

Za těmito lidmi je vidět kus práce.
Marie Slavíčková, zastupitelka

Bez světel reflektorů

KLUZIŠTĚ
Areál zdraví, Kneslova 1a, Brno

Provozovatel: statutární město Brno, městská část Brno-Černovice
Bolzanova 1, 618 00 Brno, IČ 44992785

Ceník vstupného:

Dospělí 40 Kč/hod.
Děti do 15 let, senioři nad 65 let 20 Kč/hod.
Pronájem celé plochy 600 Kč/hod.
Pronájem celé plochy pro školy zřizované
MČ Brno-Černovice zdarma
Pronájem celé plochy pro ZŠ Brno, Štolcova 16 200 Kč/hod.

Provozní doba:

Pondělí – pátek
9.00–12.00 pro školy a zájmové skupiny

(po dohodě se správcem)
14.00–15.15
16.00–17.15
18.00–19.15 PO–ČT – pro zájmové skupiny

(po dohodě se správcem)
19.30–20.30 pro zájmové skupiny (po dohodě se správcem)

Sobota, neděle
10.00–11.15
14.00–15.15
16.00–17.15
18.00–19.15 NE – pro zájmové skupiny (po dohodě se správcem)
19.30–20.30 pro zájmové skupiny (po dohodě se správcem)

Případné výjimky z provozní doby je nutné sjednat se správcem.

Brousíme a půjčujeme brusle!

Kontakt na správce: 725 490 276 (p. Pavel Ingr)

Rodinné centrum Rolnička
Charbulova 86
tel.: 727 801 693

„Jak na děti“ 
Cyklus 5 vzdělávacích seminářů pro rodiče s psychologem
Andrzejem Tomanem
Kdy: vždy v pondělí 18.30–20.30 (27. 2., 20. 3., 3. 4., 24. 4.,
15. 5.)
Témata:
1. Ocenění – jak se zlepšit v oceňování dětí 
2. Ovlivňování – jak mluvit s dítětem, aby bylo ochotné

dělat to, co je třeba
3. Spolupráce – jak táhnout za jeden provaz s jinými dospě‐

lými (ostatní příbuzní, škola atd.)
4. Potíže – jak pomoci dětem překonávat překážky 
5. Provinění – jak učit děti zodpovědnosti 

Skřítek tvořílek
Výtvarný kroužek pro maminky s dětmi od 1,5 roku
Vždy v pondělí 10.00–11.30 (od 6. února)

Více informací na www.rolnicka‐cernovice.webnode.cz
a Fb Rolnička Černovice
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Rozpočet je zásadním dokumentem v životě
městské části. I když je to pouhý plán, který se
během roku mění podle reality, nastiňuje priority
a jasné cíle vedení městské části. Rozpočet na rok
2017 se projednával na prosincovém zasedání za-
stupitelstva. 

Bouřlivou diskuzi si už tradičně zasloužila ka-
pitola dotací. I když tyto položky tvoří malou část
rozpočtu, strávili uní zastupitelé opět nejvíce času.
Zřejmě proto, že pro jejich rozdělování nejsou
žádná objektivní hodnotící kritéria. 

Stranou pozornosti ale většinou zůstávají jiné položky. Já jsem
osobně upozornil na obrovský nárůst nákladů v oblasti dopravy,
především na zimní čištění komunikací. Nové smlouvy byly uza-
vřeny na konci roku 2015 a já si je podrobně pročetl a porovnal
s předchozími. Jak to dopadlo? V případě zimního čištění vzrostla
paušální měsíční účtovaná suma o 7 000 Kč a cena za jeden výjezd
dokonce 4,5krát z cca 10 000 na více než 45 000Kč. Uletního čištění
pak, pokud sečteme náklady na blokové čištění silnic ičištění chod-
níků, došlo k nárůstu o 30 %. 

Jak si vysvětlit takové obrovské rozdíly? Podle mě jde jedno-
značně o chybně nastavené zadání veřejné zakázky. Zatímco dříve
se o zakázku dělilo více firem, některá uklízela v zimě, jiná v létě,
některá chodníky, jiná silnice, nyní je vše spojeno do jednoho. Z lo-
giky věci by na tom měla městská část, ale je to naopak. Jen na pau-
šálech je roční rozdíl 301 560 Kč a k tomu ještě platíme o 35 000 Kč

za každý zimní výjezd více. Pes je zakopaný, jak už to bývá, v de-
tailech. Díky sloučení zakázek do jedné velké se nemohly přihlásit
místní firmy, které dříve tyto zakázky realizovaly. Městská část do
podmínek dala, že firma musí mít alespoň 25 zaměstnanců. To opět
nahrává velkým firmám. 

Uvedl jsem tato čísla jako příklad, jak městské části utíkají zby-
tečně finanční prostředky, které by bylo možné použít jinde. Pevně
věřím, že se nad tím rada a především odpovědný místostarosta
zamyslí a vyhněme se příště takto nevýhodným kontraktům. 

Ing. Ladislav Kotík, zastupitel (TOP 09)

Co se skrývá za čísly?

Události z prosince 2016
Vážení čtenáři zpravodaje Černoviny. Vstoupili

jsme do nového roku 2017 apři této příležitosti vám
přeji hodně zdraví, štěstí a úspěchů ve vašem osob-
ním životě. Rád bych se ještě poohlédnul zpět do
prosince minulého roku, kdy se v Černovicích ode-
hrálo mnoho důležitých společenských událostí.
Bylo jich opravdu hodně, proto bych se zmínil
pouze o dvou událostech a to je projednávání roz-
počtu naší městské části pro rok 2017 na Zastupi-
telstvu městské části Brno-Černovice a dále
postavení vánočního stromu v parku Řehořova.

Na prosincovém zasedání Zastupitelstva byl pro-
jednáván rozpočet naší městské části na rok 2017,

který byl schválen jako vyrovnaný ve výši 71 168 000 Kč. Na oko-
mentování celého rozpočtu v tomto článku není dostatek prostoru,
proto se zmíním jenom o malé části rozpočtu, jejíž projednávání
zabralo většinu času diskuse orozpočtu. Koho zajímá diskuse oroz-
počtu a jeho schvalování, má možnost zhlédnout videozáznam po-
řízený na Zastupitelstvu. Videozáznam je dostupný na webové
adrese: https://www.youtube.com/watch?v=_htpty1UuaY ( ote-
vřete webové stránky naší městské části, záložka SAMOSPRÁVA,
záložka ZASTUPITELSTVO apotom pod řádkem USNESENÍ ZA-
STUPITELSTVA v řádku 13. ZASEDÁNÍ kliknete na videozá-
znam). Projednávání rozpočtu na videozáznamu začíná na 15
minutách a 33 vteřinách. Proč opoziční zastupitelé ve složení ODS
a TOP 09 nehlasovali pro rozpočet? Nesouhlasíme se současným
způsobem rozdělování dotací bez stanovených objektivních pravi-
del, nesouhlasíme s rozdělováním dotací na základě sympatií členů
sociální a dále sportovní komise Rady městské části Brno – Černo-
vice. Již před rokem jsme při projednávání rozpočtu na rok 2016

žádali o stanovení pravidel, ale bohužel vládnoucí koalici současný
stav vyhovuje. Jen pro porovnání uvedu dva příklady. První pří-
klad – spolek Černovické sdružení, které pro vás občany uspořádal
společenské akce jako jsou různé jarmarky v parku Řehořova, Gu-
lášfest, Překročme řeku, Noc kostelů, komentované prohlídky v Psy-
chiatrické nemocnici, cestovatelské večery, dětský den, Lampionáda
a mohl bych pokračovat, tak tomuto spolku byla přidělena dotace
z letošního rozpočtu ve výši 5 tisíc korun. Druhý příklad – FC Pís-
kovna Černovice (fotbalový klub dospělých sportovců) obdržel do-
taci 20 tisíc korun. Zkuste porovnat návštěvnost fotbalového klubu
a akcí Černovického sdružení s ohledem na výši obdržené dotace.
Ptám se vás, kdo se byl podívat na fotbal FC Pískovny Černovice
a kdo byl na některé akci pořádané Černovickým sdružením? Zdá
se vám to správné?

Abych jenom nepsal o případech, které se mi nelíbí, musím vám
napsat, co jsem velmi ocenil. Po jednoroční přetržce se nám vrátil
zpět do parku Řehořova vánoční strom a tím i oslavy Vánoc na toto
významné společensko-kulturní místo. Poprvé se stavěl vánoční
strom vparku Řehořova vroce 2012, potom vroce 2013 a2014. Vroce
2015 byl ozdoben živý strom před školou na ul. Řehořova aKneslova
a letos byl opět postaven v parku Řehořova. Park Řehořova je mno-
hými občany Černovic vnímán jako centrum naší městské části Brno-
Černovice. Třikrát byl strom věnován brněnskou firmou Lesy města
Brna a jednou byl pořízen na náklad naší obce. Jsem rád, že jsem se
mohl pokaždé stavění stromu zúčastnit. Rád bych poděkoval paní
místostarostce Šárce Korkešové, že se jí podařilo pro nás černovické
občany zajistit strom u Lesů města Brna. Postavení stromu jsem pro-
váděl osobně s vlastním autojeřábem a o demontáž se rovněž posta-
rám. Tyto práce provádím bez nároku na odměnu jako službu obci.

Ing. Miroslav Jursa, zastupitel za ODS

ZVEME VÁS
4. února 

Společenský večer s Louisovými sirotky (Hostinec Slunečnice)
21. února 

Cestovatelská beseda: Sýrie (Sál Psychiatrické nemocnice)
24. února

Černovické ostatky (Hostinec Slunečnice)
2. března 

Toulky Černovickou historií – spolky (Vinotéka u Alberta)
21. března

Cestovatelská beseda: Las Vegas (Sál Psychiatrické nemocnice)

více na www.vcernovicich.cz
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■ MALBY 14 Kč/m2, nátěry dveří 350 Kč/kus, radiátorů, oken,
střech, plotů aj. Tapetování, zednické práce – ČERNOVICE
a okolí. Platba hotově SLEVA: 250 Kč. Tel.: 547 225 340,
mobil: 606 469 316, e-mail: www.maliribrno-horak.cz

■ Střední škola Brno, Charbulova 106 přijme do stálého pra-
covního poměru uklízečky pro pracoviště Charbulova, Nálep-
kova a Jánská. Nástup možný ihned. Práce v odpoledních
hodinách. Pro více informací volejte na tel.: 601 366 435 (Ing.
Janák) nebo 548 424 140 (personální oddělení).

■ Střední škola Brno, Charbulova 106 oznamuje všem svým
zákazníkům, že provozní doba učňovské prodejny potravin
bude do konce školního roku ve dnech úterý a čtvrtek pro-
dloužena do 16 hodin. Ředitelka školy Jana Marková

■ Základní škola Kneslova 28, Brno hledá do školní jídelny
kuchařku. Termín nástupu a podrobnosti o pracovním místě
při osobním jednání. Tel.: 548 425 712

■ Nabízím práci na vedlejší činnost vedenou z domova na
PC, 2–3 hodiny denně – příjem 7–10 tisíc Kč nebo na hlavní
činnost 6–8 hodin denně – příjem od 25 000 Kč měsíčně.
Více info na. www.podnikejzdomova.cz/urbankova1

■ EXTRA PŘÍJEM NAVÍC www.stalyprijem.cz

■ Hledám dům ke koupi, zahrada výhodou. T: 607 127 906

■ Vyměním OB 1+1 na ulici Klíčova za větší OB také v Čer-
novicích. Tel.: 773 054 381

■ Přijmeme pracovníky s invalidním důchodem na HPP, zkrá-
cený úvazek na pozici strážný, vrátný. PPH spol. s r. o., Wur-
mova 3, Brno. Tel.: 602 595 682

■ Pronajmu teplou, suchou, dobře zabezpečenou garáž na
Kneslově ulici (areál za ZŠ). Cena dohodou. Tel.: 605 256 454

■ Koupím garáž v  Černovicích, cenu respektuji. Tel.:
722 587 048

■ Hledám pěkný byt v Brně nebo max. 20 km za Brnem. Tel.:
739 826 409

Řádková inzerce

Nový rok je vždy novým začátkem. Nadějí, že v příštím roce se
věci zlepší a život v našich Černovicích bude opět radostnější. 

Jsou tomu více jak dva roky, kdy jsme si zvolili nové zastupitele.
Můj osobní pocit je, že se podařila spousta skvělých věcí prosadit,
zlepšit a další jsou plánovány na tento nebo příští rok. Přibývá spo-
lečenského života v naší městské části. Množství akcí, které se buď
již pravidelně, nebo nově pořádají, přibývá milým tempem. Aby vám
už žádná kulturní či sportovní akce neutekla, sledujte https://www.fa-
cebook.com/cernovickyzastupitel/, kde se snažím sdílet veškeré po-
zvánky na akce pořádané jak v Černovicích, tak v ostatních měst-
ských částech. Dále provozuji i stránky http://www.alesvrana.cz/,
kde kromě kontaktu na mou osobu naleznete v průběhu roku aktu-
ální důležité informace o dění v naší brněnské části. Nebojte se mě
kontaktovat. Informace o tom, co vás trápí, co bychom mohli v naší
části zlepšit, anebo co vás naopak potěšilo avčem nadále pokračovat,
je pro mne velmi důležitá a cenná. Vzhledem k tomu, že se nám za-
stupitelům, kteří jsme v opozici, nepodařilo posunout začátek jed-

nání Zastupitelstva z 16 hodiny na hodinu poz-
dější, rozhodli jsme se alespoň zajistit možnost
nahrávání azveřejňování záznamu jednání zastu-
pitelstva, čehož se ochotně ujal Ing. Ladislav
Kotík. Ipřes počáteční váhavost a jistou liknavost
některých koaličních zastupitelů se nám nakonec
podařilo koalici přesvědčit, aby v budoucnu zá-
znam pořizovala sama radnice MČ Brno-Černo-
vice. Na výsledek se můžete podívat zde:
https://www.brno-cernovice.cz/zastupitelstvo/
odkaz „13. zasedání – Usnesení / Zápis / Video-
záznam ze dne 8. 12. 2016“ nebo přímo na https://www.youtu-
be.com/ odkaz „13. zasedání Zastupitelstva MČ Brno-Černovice ko-
nané dne 8. 12. 2016“. Uvědomuji si, že toto nejsou pro všechny nez-
námé informace, ale chtěl jsem je touto cestou znovu připomenout. 

Doufám, že se vám rok 2017 vydaří a i já budu moci svou troškou
přispět k vaší spokojenosti. Bc. Aleš Vrána, zastupitel za ODS

Informovaný občan 

Dne 30. 11. loňského roku se nám ztratil roční kocourek modré
barvy bezsrstého plemene Kanadský Sphynx. Za jeho nalezení
nabízíme odměnu 12 000 Kč. Děkuji, Lucie. Tel.: 731 102 371
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ČERNOVICKÉ STŘÍPKY

22. 11. 2016 V západní části zahrady střední školy na Charbu-
lově ulici jsou káceny vzrostlé topoly bílé.

23. 11. 2016 Městská část Černovice se nepřipojí k žádosti Ma-
gistrátu města Brna o poskytnutí bytů pro osoby
ze sociálně vyloučených lokalit z  Brna-středu,
s tím, že tyto byty jsou určeny pro občany Černo-
vic.

26. 11. 2016 Někdejší černovický občan, herec Ladislav Frej
oslavil 75. narozeniny.

28. 11. 2016 V ulicích začala instalace zimní výzdoby. ■ Začala
rekonstrukce svitavského nábřeží na ulici Zvěři-
nově. Náklady této rekonstrukce činní 1 mil. Kč.

29. 11. 2016 V parku na Řehořově ulici byl postaven vánoční
strom.

30. 11. 2016 V ranních hodinách došlo na ulici Tržní k dopravní
nehodě 2 osobních aut.

3. 12. 2016 V parku na Řehořově ulici se uskutečnil Mikuláš-
ský jarmark. 

4. 12. 2016 Firma AAA auto, Černovická 38 uspořádala auto-
gramiádu významných hráčů fotbalové ligy.

5. 12. 2016 V letošním roce bylo možno v podvečer vidět více
Mikulášů, andělů a čertů než v minulých letech. ■
V parku na Řehořově ulici se uskutečnil Mikuláš-
ský večer se slavnostním rozsvícením vánočního
stromu.

7. 12. 2016 Vyšlo 6. číslo Černovin.
8. 12. 2016 Na 13 schůzi zastupitelstva MČ bylo projednáno

mj. i měření unikajících škodlivin z Nové Mosilany
a osvětlení chodníku mezi Olomouckou a Char-
bulovou ulicí.

9. 12. 2016 Ulice Cornovova byla definitivně zprůjezdněna po
15měsíční rekonstrukci sítí. ■ V Areálu zdraví na
Kneslově ulici bylo otevřeno kluziště. ■ V distribuci
Černovin se vyskytly problémy.

12. 12. 2016 Na hřišti Sokola Brno IV začala kuželkářská soutěž
4 mušketýrů. 

14. 12. 2016 V  parku na Řehořově ulici se v  podvečer sešli

všichni ti, kteří si v rámci akce Česko zpívá koledy
chtěli zazpívat. V programu vystoupili členové di-
vadla Slunečnice. ■ Ve stejné chvíli v sále ZUŠ na
Charbulově ulici vystoupili členové hudebního a li-
terárně dramatického oboru na Vánočním kon-
certu. ■ Policisté zasahovali celý den v herně na
Cornovově ulici. Při zásahu zabavili 25 hracích au-
tomatů a finanční hotovost. Zásah byl proveden
v podniku, který byl v minulosti vyhlášen herními
automaty. ■ V Senior pointu na Charbulově ulici
se uskutečnila předvánoční zábava s živou hud-
bou.

16. 12. 2016 Folklorní soubor Májek vystoupil v KD na Char-
bulově ulici s programem Vánoční koledování.

18. 12. 2016 V podvečer napadlo cca 5 cm sněhu.
21. 12. 2016 Na rohu Olomoucké a Cornovovy a Štolcovy a Ji-

ránkovy jsou prodáváni vánoční kapři. ■ V 11.45
hod. nastal zimní slunovrat a začala zima. 

22. 12. 2016 V regionálním televizním podvečerním vysílání
byla odvysílána reportáž o chybějícím bezbariéro-
vém vstupu na černovickou pobočku České pošty.
■ Během dne byla jedna z  nových brněnských
tramvají pojmenována po Vladimíru Menšíkovi,
jako černovickém občanu.

24. 12. 2016 Kolem 10 hod., dopoledne se sešli zahrádkáři
u vstupu do areálu a společně s některými před-
staviteli obce zde zazpívali vánoční koledy. ■ Štědrý
den byl v Černovicích ukončen malým ohňostro-
jem.

31. 12. 2016 V noci teplota klesla na -10 °C. ■ Zvuková část ne-
zbytné silvestrovské kulisy byla zahájena kolem
17 hod., úroveň její optické části vrcholící kolem
půlnoci nepřesáhla přijatelnou úroveň.

2. 1. 2017 V novém jízdním řádu byla prodloužena trasa au-
tobusové linky 64 z ulice Životského přes Hladí-
kovu do Komárova a opačně.

3. 1. 2017 Ráno, krátce po sněžení došlo ke srážce osobních
aut na ulici Tržní.

6. 1. 2017 Odpoledne a v podvečer bylo možno spatřit legální
i nelegální skupiny Tří králů, ti druzí uměli koledy
lépe. 

7. 1. 2017 Kolem 8 hodiny ranní, před východem slunce,
klesla teplota na -17 °C .

9. 1. 2017 Lupič, který si vynutil nožem vydání finanční
částky v obchodě na ulici Táborské, byl o něco poz-
ději zadržen Policií ČR na ulici Charbulově.

11. 1. 2017 V ranních hodinách teplota opět klesla na -15 °C.
■ Mrazy sevřely ledem hladinu Svitavy, což se již
několik let nestalo. ■ V  dopoledních hodinách
došlo k další dopravní nehodě, tentokrát na ulici
Hladíkově několik metrů před křižovatkou s ulicí
Charbulovou.


